

Title (en)

RIG FOR SAILING CRAFT.

Title (de)

TAKELAGE FÜR SEGELBOOTE.

Title (fr)

GREAMENT POUR NAVIRE A VOILES.

Publication

EP 0160676 A1 19851113 (EN)

Application

EP 84903939 A 19841031

Priority

AU 222983 A 19831107

Abstract (en)

[origin: WO8502158A1] A rig for sailing craft able to direct the line of the sailforce close to the hull's lateral resistance. A taut sail's spar (2) is pivotally attached (7) above the sail's centre of effort to the top of the mast (4) and the angle between the spar (2) and mast (5) is adjusted by control means including a control pole (6) transversely adjustable relative to the mast and rotatably fixed to the mast to allow tacking when the sail is pivotted aft.

Abstract (fr)

Gréement pour navire à voiles pouvant diriger la ligne de propulsion à proximité de la résistance latérale de la coque. Un espar rigide de voile (2) est fixé de manière pivotante (7) au dessus du centre d'effort de la voile au sommet du mât (4) et l'angle entre l'espar (2) et le mât (5) est ajusté à l'aide d'un organe de commande comprenant un pôle de commande (6) réglable transversalement par rapport au mât et fixé de manière rotative sur ce dernier de manière à permettre le virement de bord lorsqu'on fait pivoter la voile vers l'arrière.

IPC 1-7

B63H 9/06

IPC 8 full level

B63H 9/06 (2006.01)

CPC (source: EP)

B63H 9/068 (2020.02)

Citation (search report)

See references of WO 8502158A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 8502158 A1 19850523; EP 0160676 A1 19851113

DOCDB simple family (application)

AU 8400221 W 19841031; EP 84903939 A 19841031